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Motion om att utreda möjligheterna till att upplåta mer 
kommunal mark för koloniträdgårdar - väckt av Sven Pernils 
(SD)

Klimat- och stadsmiljönämndens beslut
Klimat- och stadsmiljönämnden antar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 2 
september 2019, som sitt remissvar till kommunstyrelsens förvaltning på motionen 
”Utreda möjligheterna att upplåta mer kommunal mark för koloniträdgårdar”.

Klimat-och stadsmiljönämndens arbetsutskotts förslag till beslut
Klimat- och stadsmiljönämnden antar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 2 
september 2019, som sitt remissvar till kommunstyrelsens förvaltning på motionen 
”Utreda möjligheterna att upplåta mer kommunal mark för koloniträdgårdar”.

Sammanfattning
Klimat- och stadsmiljönämnden har av kommunstyrelsen fått motionen ”Utreda 
möjligheterna att upplåta mer kommunal mark för koloniträdgårdar” på remiss. I 
motionen föreslås att kommunstyrelsen ska undersöka efterfrågan på koloniträdgårdar 
i Huddinge kommun samt att styrelsen ges i uppdrag att utreda möjligheter att upplåta 
mer kommunal mark för koloniträdgårdar.

Idag arrenderar Huddinge kommun ut mark till ett antal kolonilottsföreningar. Miljö- 
och bygglovsförvaltningen ansvarar för en del av dessa och kommunstyrelsens 
förvaltnings mark- och exploateringssektion ansvarar för andra. Om 
kommunstyrelsen beslutar att avsätta mer mark för koloniträdgårdar bör klimat- och 
stadsmiljönämnden förses med medel för drift och underhåll. Vidare behöver 
ansvarsfördelningen för drift och underhåll av koloniträdgårdar mellan berörda 
nämnder förtydligas.

Klimat- och stadsmiljönämnden föreslås anta förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat 
den 2 september 2019, som sitt remissvar till kommunstyrelsens förvaltning på 
motionen.

Beskrivning av ärendet
Klimat- och stadsmiljönämnden har av kommunstyrelsen fått motionen ”Utreda möjligheterna att 
upplåta mer kommunal mark för koloniträdgårdar” – av Sven Pernils (SD) på remiss. I motionen 
föreslås att kommunstyrelsen ska undersöka efterfrågan på koloniträdgårdar i Huddinge kommun 
samt att styrelsen ges i uppdrag att utreda möjligheter att upplåta mer kommunal mark för 
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koloniträdgårdar. Motionären skriver att koloniträdgårdar och dess verksamhet är en del av det 
svenska kulturarvet. Syftet med att anlägga koloniområden är att erbjuda goda 
rekreationsmöjligheter till låga kostnader och på nära avstånd från bostaden för de som bor i 
lägenheter. Idag arrenderar Huddinge kommun ut mark till ett antal kolonilottsföreningar som är 
belägna både innanför och utanför planlagd mark. Ansvaret för kolonilottsträdgårdarna är i 
dagsläget uppdelat på flera nämnder/förvaltningar. Miljö- och bygglovsförvaltningen ansvarar för 
drift och underhåll av vissa koloniområden. Andra avtal finns hos kommunstyrelsens förvaltning, 
mark- och exploateringssektionen. De avtal som finns hos miljö- och bygglovsförvaltningen har 
en årsavgift på cirka 100 kronor per odlingslott. Intresset för att få fram ny mark för kolonilotter 
eller stadsodling drivs ofta av skolor och föreningar.

Förvaltningens synpunkter
Miljö- och bygglovsförvaltningen anser att koloniträdgårdar erbjuder både goda 
rekreationsmöjligheter och en social gemenskap. Förvaltningen konstaterar att förslaget att utreda 
efterfrågan på koloniträdgårdar i kommunen är upp till kommunstyrelsen att besluta om. Beroende 
på om det genomförs, skulle därefter motionens andra förslag om att utreda möjligheter att upplåta 
mer kommunal mark för koloniträdgårdar kunna bli aktuellt.

Om kommunstyrelsen beslutar att avsätta mer mark för koloniområden bör klimat- och 
stadsmiljönämnden förses med medel för drift och underhåll av dessa. Vidare behöver 
ansvarsfördelningen för drift och underhåll av koloniträdgårdar mellan berörda nämnder 
förtydligas. I samband med detta bör gällande avtal med kolonilottsföreningar ses över. 

Ekonomiska och juridiska konsekvenser
Om kommunstyrelsen beslutar att avsätta mer mark för koloniträdgårdar bör klimat- och 
stadsmiljönämnden förses med medel för drift och underhåll av dessa koloniområden. 
Förvaltningen bedömer inte att detta remissvar innebär några juridiska konsekvenser. 
Klimat- och stadsmiljönämnden föreslås anta förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 2 
september 2019, som sitt remissvar till kommunstyrelsens förvaltning på motionen ”Utreda 
möjligheterna att upplåta mer kommunal mark för koloniträdgårdar”.

Överläggning
Christian Ottosson (C), Jennifer Lind (M) och Eva Kodrou (S) yttrar sig i ärendet 
innan överläggningen förklaras avslutad. Efter överläggningen ajournerar sig 
nämnden i 10 minuter.

Beslutet delges
Kommunstyrelsen
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